



Deltagere:	Carsten, Channette, Stine, Dan, Dorte, Henrik, Pascal, Lise Afbud fra: Per, Nicolai, Christian, Christina, Max, Rasmus (barnsyg). Steffen og Anna kom ikke
Dato og tid:	20. marts 2019
Sted:	Munkekær

Dagsorden	Referat
<b>1. Godkendelse af Dagsorden</b>	- Godkendt
<b>2. Godkendelse af referat</b>	- Godkendt
<b>3. Aktuelt fra Årshjulet</b>	- Carsten og Nicolai finder en dato for opstartsmøde. - Bør drøftes, hvordan vi effektivt kommer videre.
<b>4. Elevrådet</b>	- Carsten og Channette har deltaget i seneste elevrådsmøde. - Rådet har vendt input til kommende dialogmøde med skolens ledelse (emner: nye idé-postkasser til indskoling, sund mad flere dage om ugen i boden, lugtgener i D-sporet, udvidelse af boden for at minimere kø) - Note til emne sund mad: En afvejning ml. økonomi og ressourcetræk i forhold til efterspørgsel - Info fra afholdt dialogmøde med kommunen og kommunens øvrige elevråd (temaer: fysiske rammer, ungdomslivet, sund mad + rengøring) - Note til emne rengøring: Tidligere hovedrengøring i løbet af sommerferien ønskes genetableret, men er sparet væk fra kommunalt hold. - Note til rengøring: Elevdeltagelse på Munkekær ønskes. Afprøves p.t. på 5. årgang (vandlase i spor A og B har fjernet lugtgener, alle kloakker skylles igennem p.t. for at fjerne lugtgener i spor D pga vandretliggende kloakrør)



	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Note til emne ungdomsliv: Faciliteter udenfor efterlyses, fx flere siddepladser og udendørs "køkken". 10 stk. borde/bænkesæt er bestilt fra produktionsskolen.</li> </ul>
<b>5. Nyt fra SFO</b>	<p>Status fra SFO:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Generelt er vi "bedre med" i år end de tidligere år.</li> <li>- Lokaler til april børn er klar.</li> <li>- Klassesdeling kommer inden infomøde for aprilbørn den 13. juni. Vægt på klar forventningsafstemning om klassesdelingsprocessen.</li> <li>- Børnehavebesøg afviklet. Munkekær SFO fik stor ros for måden, hvorpå vi modtager nye børn/brobygningen.</li> <li>- SFO-forældremøde er afholdt, men begrænset fremmøde.</li> <li>- Arbejdslovdag planlægges snarest, gerne med mere involvering af børn og forældre. Struktur fra sidste år gøres.</li> <li>- Brobygningen SFO/klub er blevet afviklet for første gang i år, skal evalueres efterfølgende.</li> <li>- Film om SFO'en planlægges. Skal produceres af børnene til brug for forældre.</li> <li>- Strukturering af arbejdet i SFO'en. Ønsket er, at læringsemner fra skolen integreres i SFO-arbejdet på SFO-præmisser.</li> </ul>
<b>6. Debat punktet</b>	[Fremtidens skole-hjem samtale rykkes til næste SKB-møde]
<b>7. Eventuelt</b>	<p>Datadrevet ledelse:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Datadrevet ledelse handler om at indsamle og analysere alle skolens data - hvad kan man udlede af data?</li> <li>- Der arbejdes med det i ledelsen for at skabe et refleksivt blik på skolens praksis.             <ul style="list-style-type: none"> <li>- Fx sammenhængen ml. eksamens. og standpunktskarakterer?</li> <li>- Fx sammenhænge ml. trivsel og karakterer?</li> </ul> </li> <li>- Status: Kommunal styregruppe er nedsat med deltagelse af Munkekær ledelse for at samle skole-data på tværs via kommunal platform, men efterfølgende skal der</li> </ul>



	<p>fokus på Munkekærs data alene. Et delprojekt er involvering af medarbejdere.</p> <p>Naturfagsvejledning:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Munkekærskolen klarer sig dårligt i naturfag, benchmarket mod kommunens øvrige skoler. Har været en udfordring gennem flere ledelser.</li> <li>- Forrige år blev der sat fokus på skolens naturfagsvejledning for at skabe større interesse for og glæde ved naturfag med det mål at flytte den generelle kultur i forhold til naturfag.</li> <li>- Arbejdet har nu fået rammer og form.</li> </ul> <p>Indslag fra Lene, der er ny naturfagsvejleder på Munkekær. Se præsentation som bilag. I øvrigt: Stor ros og opbakning fra SKB til arbejdet med at løfte naturfag på Munkekær.</p> <p>Teknologiforståelse (status på indsatsen):</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- 2,5 års forløb med nuværende 1. og 2. årgang</li> <li>- 2 USO timer per uge er blevet konverteret til teknologi timer</li> <li>- Personalegruppen, der skal arbejde med teknologiforståelse, er blevet skåret til/redefineret</li> <li>- National kick-off i Odense inkl. drejebøger til undervisningen er afholdt</li> <li>- Der skal under teknologiforståelse blandt andet arbejdes med følgende elevkompetencer:             <ul style="list-style-type: none"> <li>- Anvende teknologier</li> <li>- Se potentiale i teknologier (hvilke hverdagsproblemer kan teknologi løse)</li> <li>- Arbejde struktureret med teknologi</li> <li>- Arbejde i iterative processer ("prøv, konkluder, evaluer og prøv igen")</li> </ul> </li> </ul> <p>Løbende status fra Steffen på implementering af teknologiforståelse, fx når flere klasser er blevet involveret, er aftalt.</p>
<p><b>8. Orientering</b></p>	<p>Punkter til orientering:</p>



	<ul style="list-style-type: none"> <li>- Kend dit land (næste år, 4. årgang på tværs af kommunens skoler)-tema med kommunalt tilskud.</li> <li>- Nedgang i børnetal på Munkeskær de nærmeste år iflg. prognoserne med økonomiske overvejelser som konsekvens. På den lange bane vil vi derimod iflg. prognoserne opleve en opgang i børnetal med pladsovervejelser som konsekvens.</li> <li>- Forældreforeningen planlægger at investere i et lysanlæg, som eventuelt kan lånes ud til forældredrevne arrangementer på skolen. Alternativ til aflønnede DJ's.</li> <li>- Forældreforeningen vil gerne sponsorere beklædning til LEGO-borde. Carsten rykker relevant personale for tilbagemelding til Henrik.</li> <li>- Forældreforeningen holder LAN-fest 5. april, generalforsamling 9. april og dato for skolefest afventer.</li> <li>- Forældreforeningen har lyttet til elevrådets ønske om særlig skolefest for ældre elever, og det vil blive imødekommet, men forudsætter involvering af overbygningsforældrene.</li> </ul> <p>Se desuden agenda til møde 20. marts for yderligere punkter.</p>
<p><b>9. Punkter til næste møde</b></p>	<p>Næste møde 7. maj kl. 18 med blandt andet følgende punkter:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Professionelle læringsfællesskaber</li> <li>- Fremtidens skole-hjem samarbejde</li> <li>- Status på fagfordeling</li> <li>- Aula- det nye intra - intro til kursus i Aula</li> <li>- Budgetarbejdet - skal vi ændre noget?</li> <li>- Status på sommerferie rengøring</li> </ul>
<p><b>10. Lukket møde</b></p>	<p>[Ikke til referat]</p>

Skolebestyrelsen

REFERAT AF MØDET



7/5 Herved på den

*[Handwritten signature]*